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Szanowni Państwo, 
Po rozmowie z Panem .Andrzejem Kluczylde1m piragnę pod'ziel"ć się z 
Paińs,twem moimi doświ'adczeniam11i :z wi1eloletniej pracy jako zabiegowiec 
leczący zarówno osoby dorosłe jak i d:zieci. . . . . _ . 
Na samym początku koni,ecz11e jest prz1edstaw1eme olbrzym1ie1 r-oh Jaką 
spełniają anes�ezjol,odzy podczas l,eci�eni1a operacyjnego zwłas,zcza podczas, 
dużych, czasochłonnych zbieg'óW. Ten tea.m _c�ęsto j�st podst�wą sukc�su 

,lecznicz1ego. Ta.k się złożyło, że m',ałem szczęsc1e współpracowac przez w:11ele 
lat z wyśmienitym anestezjologiem co pozwol'iło nam wykonywać naszą 
pracę bardzo często w sytuacjach bardzo trudnych, nie mówiąc, ze 
niejednokrotnie niemożliwych. Empatia I zrozum1

ienia tem1atu, wewnętrzna 
po,trzebna niesienia pomocy, współpraca często pozwalała nam na 
podejmowanie trudnych decyzji i osiągać do,bre efekty. Ale do rzeczy: 

Z moj,ego doświadczenia ale muszę zaznaczyć, że oparte1go głów111ie na 
kieru11 ku neurochirurg icznyrn więiksz,o�;ć procedur medycznych jest możHwa 
do wykonanira bez prz,etaczanJa krwi. N ie mam możliwośc 1i oraz 
doświadczeni.a by móc wypow1i1edziieć s1ię odnośnie faktu dotyczącego 
radzen·a sobi,e w życiu w z.ależnościi ocj faktu prz1etoczenia l czy nie krwi. 
Moje dośw1iadcz,eni.a w leczeniu świadków Jehowy· są bardzo pozytywne .. °ło, 
że istnieJe KomHet tącznośoi z ,e Szpii:a,ami pozwala na spokojne, rzeczowe 
zapoznanie się z problematyką leczen1ia konkre·tnego przypadku.1 
przeanalizowanie możf wości a takż1e sposobu leczenia, skorzys,tani.a z 
alternatywnych metod wobec transfuzji lub/i zarządz.ania. 1krwią pacj1enta. 
Kol,ejne spotkania z chorymi czy rodzicami są dzięki temu wyważone i 
pozwalaj1ące na często podjęcie di�cyzji dotycząoej .sposobu 11

1eczen1ia 
najkorzystniejs,zej dla obu stron. Fakty „znie z moje,go doświadcz enia. wynika, 
że świadkow11e J'ehowy są troskf'wymi rodztca,mi a w sytuacjach trudnych czy 
wręcz tragicznych zachować się godni1e. Ki1lka1krotnie w szczególni1e trudnych 
sytuacjach dotyczących leczenia operacyjnego podejmowaliśmy leczenie 
etapowe, z dobrym wynik'em końoowy'm ale .zwłaszcza w tych przypadkach1 
nieoceniona była współpr,aca z anes ;ezjologiem. Tak jak zaznaczyłem na 
początku, empatia, współpraca , p zekonanie o kani,e,czności niesienia 
pomo�y. �szrstkim osobom potrzebują1"ym jest właściwym kluczem do dobra 
I radOSCI zyc,a. 

Z wyrazami szacunku 


